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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

6/2022. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2022. május 26-án 09.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia  képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Meghívottként részt vett: Kiss Zsófia óvodavezető 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelenlévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 4 fő jelen van, így 
az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Jakus Szilvia képviselő. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal elfogadta. 
 
A képviselő-testület a javasolt módosításokkal a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 

 

2. Az Önkormányzat vagyonáról szóló 10/2012. (V. 29.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

 

3. Tolmács Község önkormányzat 2021. évi költségvetésének módosításáról 

 

4. Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének 

módosításáról. 

 

5. Beszámoló az Önkormányzat 2021. évi gazdálkodásáról 

- 2021. évi belső ellenőrzési jelentés 

 

6. Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi gazdálkodásáról 

 

7. Falugondnoki Szolgálat létrehozásához Szakmai Program elfogadása  

 

8. A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda óvodavezetői pályázat kiírása 

 

9. Beszámoló az Óvoda működéséről, a nevelési és gazdálkodási tevékenységről, 

valamint a 2022/2023. nevelési év előkészületeiről; a nyári szünetben elvégzendő 

karbantartási, felújítási feladatok 

 

10. Az önkormányzat 2021. évi szociális ellátásairól szóló beszámoló 
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11. Az önkormányzat 2021. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

szóló beszámoló 

 

 
 
AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Rétságtól átvételre kerülő csarnokokkal kapcsolatban megkerestük jegyző asszonnyal az ügyvéd urat, előtte 
megküldtem neki a szerződést, ami a repülősök és Rétság Város Önkormányzata között köttetett. Ezt tanulmányozni 
fogja, és valami javaslattal fog élni a testület felé. Beszéltem a vállalkozókkal – aki írásban beadták a kérelmüket – 
egyik vállalkozás sem szeretné bérelni a csarnokokat. Nem tudom ki látta mostanában a csarnokokat. Megértem a 
vállalkozókat, hogy beruházni bérleménybe nem szeretnének, csak saját tulajdonba, hiszen 50-70 millió forintot még 
rá kellene költeni. Nyilván majd a testület fogja eldönteni! Jegyző asszony javasolta, hogy mi is bérbe adhatnánk, 
hiszen az egyik vevő is ezt szeretné, hogy megveszi tőlünk, és bérbe adja a repülősöknek. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Versenytárgyalást kell kiírni majd az eladáskor! 50 millió felett már kötelező! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Majd látjuk! A csarnokok mellett van egy lebontott benzinkút, amiből annak idején a harci járműveket tankolták. Az 
egyik vállalkozó felvetette, hogy mi van akkor, ha az állam kötelezi – mondjuk őt -, hogy szüntesse meg a területen a 
szennyezés? Erre az ügyvéd úrnak is fel kell hívni a figyelmét, hogy az átadás-átvételi szerződésben legyen benne, 
hogy ez az esetleges felelősség Rétságot terhelje! Legyen benne a szerződésben! 
A másik vállalkozó valóban vállalkozást akar ide hozni. Elmondta, hogy ők azért akarnak terjeszkedni, mert ahol 
jelenleg vannak, ott már nem lehet fejleszteni. Itt duplájára tudná növelni a forgalmát a cégnek!  
A repülősök jelenleg 1 millió forintot fizetnek Rétságra és úgy tudom, hogy a repülőtér használatáért éves szinten 2 
millió forintot kérnek tőlük. Szerintem éves szinten mi is kérhetnénk tőlük 3 millió forint bérleti díjat. 
Szóval most itt tart a dolog, várjuk az információkat! Nagyon át kell majd gondolnunk, hogy mi legyen! Hogyan jár 
legjobban az önkormányzatunk! 
A másik feladat, amivel a testület megbízott a kettő darab mosogatógép beszerzése az óvodába és a konyhába. Lehet, 
hogy bővebben erről a vizesblokk felújítása napirendnél beszélek majd, de most röviden: Kiadtam az 
óvodavezetőnek, hogy járjon után lehet-e egyáltalán az óvodába és a konyhán mosogatógépet használni? Csak ipari 
mosogatógépet lehet használni! Megnéztem, a legolcsóbb ára 430.000 Ft körül van. Én azt javaslom, hogy ennek a 
beszerzését vessük el erre az évre! Láttátok az utolsó napirendi pontot, hogy mennyi önerőbe fog kerülni a 
vizesblokk felújítása! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A szándék megvolt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én nem azt mondom, hogy nem lehet, de ne az idén! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azt nem lehet, hogy az óvoda szennyes edényeit a konyhán mosogatnák? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ennek is utána jártunk, és nem engedik! Tiéd a szó Zsófi! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Én azt hittem, hogy az ipari mosogatógép egy hatalmas gép! Hát nem! Azt mondta a belső ellenőrünk, hogy kb. 
akkora, mint egy nagyobb vagy két kisebb mikró! Tehát elférne itt is – ott is.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
60 cm magas 40 cm széles. 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
A háztartási mosogatógépek nagyon hosszú programosok, ennek 2-3 perc a mosogatási ideje. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Mert kevés dolgot lehet beletenni? 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Nem! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
20-25 db tányért lehet beletenni! Mi egy nap minimum háromszor mosogatunk, mert három étkezés van.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt a három liter vizet, amit ez a gép elhasznál egy program alatt azt gőzzé alakítja, ezáltal fertőtlenít. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Tehát forrógőzt csinál! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
És nagyon költséghatékony, mert kevés vizet használ! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
És az áramot? Sokat fogyaszt? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Három perc alatt olyan sokat nem tud fogyasztani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most mindegy, de ennek a beszerzését napoljuk el a vizesblokk kiadása miatt! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A mosdók felújítása nagyon fontos, a mosogatógép beszerzését el lehet halasztani! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Ha választani kell, inkább a mosdók felújítását választom én is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt mondom! 
Amennyiben nincs több hozzászólás, kérem a tájékoztatóm elfogadását! 
 
A képviselő-testület – határozathozatal nélkül - egyhangúlag elfogadta a polgármester tájékoztatását. 
 
 
 
2. Az Önkormányzat vagyonáról szóló 10/2012. (V. 29.) önkormányzati rendelet módosítása 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok a rendelet tervezetet! A régi rendeletben az volt, hogy minden önkormányzati ingatlant 10 millió forint 
felett meg kell hirdetni, versenytárgyalást kell tartani. Célszerű ezt módosítani 50 millió forintra. Lehet emelni, 
csökkenteni is az összeget! Van-e valakinek további javaslata? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Amíg nem árulunk semmit, addig nincs jelentősége! Ez törvény, vagy a testületre van bízva? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt a testület határozza meg! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem ez az összeg így jó! 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Az ügyvéd úr azt mondta, hogy amennyiben pályázatot írunk ki egy ingatlanra, a kiírásba bele lehet foglalni, hogy az 
önkormányzat fenntartja azt a jogot, hogy eredménytelenséget mond ki. Például, ha valaki sokat ajánl, de az 
önkormányzat nem vele szeretne szerződést kötni, akkor eredménytelennek nyilvánítja a pályázatot! Ha 
versenytárgyalás van, akkor a legtöbbet ajánlóé lesz az ingatlan.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezt más önkormányzat is így csinálja már! Különben lehet, hogy nem eladni, hanem bérbe adni kellene! A repülősök 
ezt írásban benyújtották! Utána kell nézni, hogy egy ilyen csarnok bérleménynek mennyi a m2 ára. Ha 3 milliót 
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elosztom 800-al, akkor ez 3.75 Ft/ m2 áron van. Majd eldöntjük, hogy adjuk, vagy nem adjuk! Azt azért tudni kell, 
hogy akinek repülője van, az nem szegény ember. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen. Nyissunk a repülősök felé! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem kell mindentől megszabadulni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, ha a hárommillió megfelelő bérleti díj nekik, akkor nem kell költözniük. 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Eddig kettőtől tízig volt az ajánlattételi felhívás, ezt tízre emeltük, és tíz fölött volt a versenytárgyalás, ezt ötvenre 
emeltük. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett önkormányzat vagyonáról szóló 10/2012. (V.29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetünket, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 4/2022. (V.26.) 
önkormányzati rendelete  
 
az Önkormányzat vagyonáról szóló 10/2012. (V.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 
 
3. Tolmács Község önkormányzat 2021. évi költségvetésének módosításáról 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e valakinek a tavalyi évi költségvetés módosításához hozzászólni valója? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Jó látni azt a gyönyörű szép összeget a költségvetésünkben, és azt, hogy így gazdálkodunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez nem azért van, mert így gazdálkodunk!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A tartalékunk több mint 19 millió forint. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen?  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ahhoz még jött 13 millió forint. Ennyi a tartalékunk most? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Körülbelül igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Voltak ilyen 300.000 Ft-os tételek, ezeket nem nagyon értettem! A táblázatba menjél be, ott megmutatom mire 
gondolok! Az 1107-es sorban! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Megnyitom! Keresem. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Béren kívüli juttatások! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen. Az mit takar? 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
A béren kívüli juttatás az cafetéria szokott lenni.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hívom Klárit! Szia! Kérdés merült fölt a tavalyi költségvetés módosításával kapcsolatban!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szia! Van olyan sor a táblázatban, hogy 1107-es. Nem tudom, hogy látod-e? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Biztos, hogy nem, mert szabadságon vagyok! Ez nem baj! Hallgatom a kérdést! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Béren kívüli juttatások a működési kiadásoknál. 300.000 Ft van ott, amit nem tudok, hogy mit takar. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
SZÉP kártya juttatás. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
És van olyan, hogy 1113-mas, foglalkoztatottak egyéb juttatásai, ez is 330.000 Ft. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Ha valaki beteg lesz, akkor az első 15 nap betegszabadság minket terhel. Ezt nem az illetményekből kell kifizetnünk, 
hanem ebből. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen. Van még egy olyan, hogy külsős személyi juttatások. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Ott van egy nagyobb összeg, ez az úgynevezett repi. Amikor vannak ilyen kulturális rendezvények, és megetetjük 
őket. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Értettem! Van még ilyen, hogy egyéb külső személyi juttatás, ez is 300.000 Ft. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Munkaerővel köztudott, hogy nem állunk olyan jól, és ha a zöldterületek gondozásával kapcsolatban felmerül, hogy 
szeretnénk egy külső embert megbízni, akár egyszerűsített foglalkoztatásban erre lett betervezve, de ebből nincs 
elköltve! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Értem. Elnézést, hogy a szabadidődet raboltuk! Szia! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Semmi baj! Sziasztok! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A síremlékkel kapcsolatban: nem jelentkeztek még? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még nem! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
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Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett önkormányzat 2021. évi költségvetés módosításáról szóló rendelet-tervezetünket, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 5/2022. (V.27.) 
önkormányzati rendelete  
 
az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 
 
4. Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosításáról. 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, hozzászólás? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 
Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítását az előterjesztettek szerint, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosításáról szóló 
napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

39/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítását 53.061.000 Ft fő-összeggel 

elfogadja.  

 

A költségvetés 53.061.000 Ft fő-összegén belül a Borsosberényi Közös Önkormányzati 

Hivatal kiemelt előirányzatainak összege: 

 

Kiadások: 

személyi juttatások       42.758.219 Ft, 

munkaadót terhelő járulékok       7.015.331 Ft, 

dologi kiadások       3.287.450 Ft, 

 

Bevételek: 

működési bevétel                 352 Ft, 

finanszírozási bevétel pénzmaradványból    1.871.648 Ft, 

finanszírozási bevétel irányító szervtől   51.189.000 Ft. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester  

 
 
 
5. Beszámoló az Önkormányzat 2021. évi gazdálkodásáról 

- 2021. évi belső ellenőrzési jelentés 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, vélemény van-e? 
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Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett önkormányzat 2021. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  

 
Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 6/2022. (V.27.) 
önkormányzati rendelete  
 
az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének teljesítéséről 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A belső ellenőrzéssel kapcsolatban van-e hozzászólás? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 2021. évi 
belső ellenőrzési jelentést, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a 2021. évi belső ellenőrzési jelentés napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

40/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Danubius Expert Audit Kft. 

belső ellenőrei által elkészített „Éves ellenőrzési jelentés Tolmács Község Önkormányzata 

2021. évben elvégzett belső ellenőrzésről” szóló jelentést elfogadja és tudomásul veszi.  

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a lehetőségekhez mérten 

törekedjen az intézkedési javaslatban foglalt intézkedések megtételére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 
 
 
6. Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi gazdálkodásáról 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, vélemény? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a közös 
hivatal 2021. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a tolmácsi nyugdíjas klub támogatás iránti kérelmének elbírálása napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

41/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2021. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja.  

 

A költségvetés 2021. évi teljesítését 53.061 ezer Ft bevétellel, ezen belül: 
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a) Finanszírozási bevétel    53.061 ezer Ft 

bevétellel jóváhagyja. 

 

A költségvetés 2021. évi teljesítését 52.784 ezer Ft kiadással, ezen belül: 

a) Személyi jellegű kiadás    42.718 ezer Ft, 

b) Munkaadókat terhelő járulékok     7.014 ezer Ft, 

c) Dologi kiadások       3.052 ezer Ft 

kiadással jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  jegyző 

 
 
 
7. Falugondnoki Szolgálat létrehozásához Szakmai Program elfogadása  

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Pályázati úton megnyertük az új falugondnoki buszt, ennek feltétele, hogy falugondnoki szolgálatot kell létrehozni, 
ahogy ez régen is volt. Ehhez kidolgoztuk a szakmai programot, amit először a testületnek kell elfogadni, majd fel 
kell terjesztenünk a kincstárhoz is jóváhagyásra. 
Nyilván fel kell vennünk egy főállású falugondnokot is, akinek a bérére kapunk normatívát. Ez még kidolgozás alatt 
van. A nyári szünet alatt nagyon sok minden fog változni az önkormányzatunknál. Több személyi változás is történik 
majd az intézményünknél.  
Egyelőre a testületnek az a dolga, hogy hozzászóljon a szakmai programhoz, hogy mit tegyünk még bele, mit 
vegyünk ki belőle? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ez egy nagyon felelősségteljes munkakör lesz és az önkormányzatnak is! Helyettesítésről is kell gondoskodni, ha az 
illető szabadságra, vagy betegállományban lesz. Személyes kapcsolattartás a településünk lakóival és sok 
adminisztráció, ami – véleményem szerint - ki is meríti a munkaidejét. Nagyon meg kell gondolni, hogy ki az a 
személy, aki ezt el tudja látni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Majd kialakul, hogy mi fér bele a munkaidejébe, ezt majd meglátjuk! Majd meglátom, hogy ki lesz erre a feladatra 
alkalmas! Az előző falugondnok alkalmas volt erre. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, szerették őt és meg is bíztak benne! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Pontosan! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olyan személyt szeretnék alkalmazni, akiben én is megbízom. 
 
Hámori Imréné képviselő 
És aki szereti az embereket, kedves velük, és közvetíti a problémájukat feléd, hogy együtt megoldjátok. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nehéz lesz ilyen embert találni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Muszáj ezt 8 órában csinálni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! És pályáztatni kell az állást. Ugye? 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Amennyiben határozatlan időre szeretnénk felvenni, akkor igen! Közalkalmazott lesz. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Nagy pénzt nem adnak rá! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Minimálbérért nem kapkodnak az emberek! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Miért, ezt minimálbérért kellene végeznie? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem. Van rá egy keret, amit az állam ad erre a feladatra, és abból kell gazdálkodnunk. Ha azt akarjuk, hogy ebből a 
pénzből jusson még üzemanyagra és gépjárműadóra is, akkor túl magas bért nem tudunk adni! Okosan próbáljuk 
majd csinálni! Akire én gondoltam – remélem – bevállalja. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ennek örülünk! Alkalmasnak találod rá? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát, nem minden szempontból, de el tud intézni mindent. Kicsit érdekes a modora, de tud alkalmazkodni szerintem! 
Meg fogjátok tudni, hogy kit alkalmazok, de most a szakmai programmal foglalkozzunk! 
Májusra ígérték a buszt, de ezt nem tudják teljesíteni, valószínűleg csak valamikor a nyárra kapjuk meg. Nem csak a 
gépjárművek gyártásában, szállításában vannak gondok, hanem minden téren, úgyhogy már kaptunk egy levelet, hogy 
hosszabbítani fogják a támogatói okirat időtartamát augusztusra, mert ez júniusban lejár. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
előterjesztett falugondnoki szolgálat szakmai programját, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Falugondnoki Szolgálat létrehozásához Szakmai Program elfogadása napirendet megtárgyalta, 
és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

42/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete létre kívánja hozni a 
falugondnoki szolgálatot és az ehhez kapcsolódóan a Falugondnoki Szolgálat Szakmai 
Programját jelen határozat mellékletét képező tartalommal elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
8. A Tolmácsi Kisbagoly Óvoda óvodavezetői pályázat kiírása 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Döntenünk kell, hogy kiírásra kerüljön az óvodavezetői állás pályázata. Olvastátok az előterjesztést, a pályázat 
benyújtásának határideje június 30., a képviselő-testület július 26-án dönthetne az elbírálásról. 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Megkérdeztem az oktatási hivatal is, mert jogszabályi változás volt és már nem kell véleményeztetni, beérkeznek a 
pályázatot és a képviselő-testület döntheti el. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy az 
óvodavezetői pályázat kiírásra kerüljön az előterjesztettek szerint, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
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A Képviselő-testület a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda óvodavezetői pályázat kiírása napirendet megtárgyalta, és 4 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

43/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda 
óvodavezetői pályázatát a határozat mellékletét képező tartalommal kiírja. 
A pályázat benyújtásának határideje: 2022. június 30. 
A pályázat elbírálása: 2022. július 26. 
Az óvodavezetői állás betöltése: 2022. augusztus 1. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
9. Beszámoló az Óvoda működéséről, a nevelési és gazdálkodási tevékenységről, valamint a 

2022/2023. nevelési év előkészületeiről; a nyári szünetben elvégzendő karbantartási, felújítási 

feladatok 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok a beszámolót, kérdés, vélemény? Zsófi, szóbeli kiegészítésed van-e? 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Annyit szeretnék elmondani, hogy Lovasné Arnócz Zsuzsanna dajka 30-án dolgozik utoljára, 31-én szabadságát tölti 
és június 1-jével kezd Nagyorosziba az óvodába. Úgy tudom, hogy ezt az állást nem kell pályáztatni, hanem 
felvehetünk másik dajkát a helyére. Van is rá jelentkezőm, aki szakképzett, és jól ismeri az óvodánkat. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ez a te hatásköröd. Javaslom, hogy a hivatal takarítónőjét is vegyük föl 8 órában határozatlan időre, ne úgy 
dolgozzon, mint közmunkás. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez viszont az én hatásköröm, meg kell várni, hogy hogyan alakul falugondnoki szolgálat. Ha plusz főt kell 
felvennünk, akkor még át kell gondolnunk mi legyen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó. Oda is kell majd iskolai végzettség? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, majd látjuk, hogy miként alakul a dolog. Egy év alatt kell neki elvégezni a tanfolyamot. 
 
Hámori Imréné képviselő 
A beszámolóval kapcsolatban annyit szeretnék mondani, hogy nagyon örülök az óvodával kapcsolatos pozitív 
jelzéseknek. Otthonos, kedves, szeretnek a gyerekek ide járni. A mosdó rendbehozatalára nagyon nagy szükség van. 
Örülök a sok gyereknek. A leendő munkatársak remélem, hogy nagy segítségedre lesznek, és könnyebb lesz a 
helyzeted. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A beszámolóban nem láttam, de kértem Zsófit, hogy nézzen utána hogyan fog alakulni a gyermeklétszám a 
közeljövőben.  
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Most elég magas a létszám, és 40 fő a maximum.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A 2022-2023. évben 38 fő, a 2023-2024. évben már csak 32 fő, a 2024-2025. évben már csak 25 fő, a 2025-2026. 
évben ismét 30 fő lesz. 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Ez csak egy kalkuláció, mert a védőnői adatokban nem szerepel az esetleges beköltözők létszáma. 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Nincs is eladó ház most Tolmácson. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azért 2-3 ház mindig van! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Abban az évben, amikor kevesebb a gyerek, minőségibb munkát lehet végezni, de nem kevés a 25 gyerek sem! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető 
Meg, azért mindent évben maradnak vissza gyerekek, akik iskolába mennének, de halasztanak egy évet. 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az  óvodai 
beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a beszámoló az Óvoda működéséről, a nevelési és gazdálkodási tevékenységről, valamint a 
2022/2023. nevelési év előkészületeiről; a nyári szünetben elvégzendő karbantartási, felújítási feladatok napirendet 
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  
 

44/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja Kiss Zsófia 

óvodavezető által készített, Tolmácsi Kisbagoly Óvoda működéséről, a nevelési és 

gazdálkodási tevékenységéről, valamint a 2022/2023. nevelési év előkészületeiről, a nyári 

szünetben elvégzendő karbantartási, felújítási feladatokról szóló beszámolót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:   - 

 
 
 
10. Az önkormányzat 2021. évi szociális ellátásairól szóló beszámoló 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
A beszámolóval kapcsolatban van-e kérdés, vélemény? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
önkormányzat 2021. évi szociális ellátásairól szóló beszámolót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az önkormányzat 2021. évi szociális ellátásairól szóló beszámoló napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

45/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2021. évi 

szociális ellátásairól szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:    - 

 
 
 
11. Az önkormányzat 2021. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

szóló beszámoló 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Szerdán voltam Nagyorosziba a gyermekjóléti tanács ülésén, ott is ilyen beszámolók voltak. Tolmácson különösebb 
gondok nincsenek, de bizony máshol nagyon megugrott a családból való kiemelés száma. Kérdés, vélemény? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
önkormányzat 2021. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolót, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az önkormányzat 2021. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámoló napirendi pontot, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

46/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak 2021. évi ellátásáról szóló átfogó értékelést megtárgyalta és 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:    - 

 
 
 
12. Óvoda-iskola vizesblokk felújítása – árajánlat elbírálása 

 

Hajnis Ferenc polgármester 
Sajnos csak egy helyi vállalkozó tudta bevállalni a vizesblokk felújítását a nyáriszünet ideje alatt. Ezt nekünk meg kell 
csináltatnunk, mert az ellenőrzésen előírták! Nem tudom, hogy láttátok-e, hogy az iskolai WC-re is kértem 
árajánlatot, az is benne van.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én nem láttam. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor mondom: Óvoda: csempe bontás, vakolatjavítás, padló betonjavítás, oldal csempézés, padlólapozás, vízcsövek 
festése, falazás, padlás ajtó elhelyezés, építési törmelék szállítás, belső festés, kenhető vízszigetelés, WC boksz bontás 
és visszaépítés, vízszerelés, villanyszerelés, szagelszívó kiépítése kivitelezési költsége 5.400.595 Ft. Iskola WC: csempe 
bontás, vakolat javítás, oldal csempézés, belső festés, WC boksz építés, vízszerelés, villanyszerelés kivitelezési 
költsége 1.151.300 Ft. Ez durván 6,5 millió forint lesz, csak az a baj, hogy az Áfát nekünk kell megfizetnünk majd, 
mert külföldi a cég.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha nincs más lehetőség! Ezt meg kell csináltatnunk, nagyon rossz állapotban van a vizesblokk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Lebontanak 27 m2 csempét 120.000 Ft-ért? Meddig tart azt leverni?! Én leverném 100.000 Ft. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Sajnos ilyen árak vannak! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Van egy ismerősöm, megkérdezzem, hogy el-e tudja vállalni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha a nyári szünetben meg tudja csinálni, kérdezd meg! El kell, hogy jöjjön fölmérni is! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó! Megkérdezem őt! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Én már végig kérdeztem a környékbeli vállalkozókat, mind azt mondta, hogy jövőre tudná bevállalni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ezt rendbe kell hozni, rendesen, és évekig ellesz! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem csinálja meg ez a vállalkozó, aki az árajánlatot adta, ha már bevállalta, hogy a szünetben meglesz! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, akkor nem kérdezem meg az ismerősömet! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az iskola-óvoda tetőt is jól megcsinálta. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy az 
óvoda-iskola vizesblokk felújítására benyújtott árajánlatban szereplő munkák elvégzésével megbízzuk a ML-

BAU  s.r.o. céget, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az óvoda-iskola vizesblokk felújítása – árajánlat elbírálása napirendet megtárgyalta, és 3 igen 
szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

47/2022. (V.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete az ML-BAU s.r.o. által a Tolmácsi 
Kisbagoly Óvoda és az általános iskola vizesblokk felújítására benyújtott árajánlatát 
elfogadja, valamint megbízza a vállalkozót az árajánlatban szereplő munkák 
elvégzésére az árajánlatban szereplő 6.551.895 Ft összegben. 

 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vállalkozói szerződés aláírására. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta. 

 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 
 

Jakus Szilvia 
képviselő 


